
Studienævnsmøde 18. September 2023
Studienævn for Audiologopædi)

Klokken: 13:15 - 15:45

Lokale: Romeo

Deltagere:
Rineke Brouwer
Jytte Kjærgaard Isaksen
Aviaja Maria Snedker-Nielsen 
Marie Stagaard Therkelsen
Cathrine Sander Nielsen
Juliane Raaby Lauridsen (suppleant) 
Studiesekretær Heidi Christensen

Afbud fra:
Camilla Slot Mehlum
Maja Louise Runa Jensen
Thomas O. Madsen 
Sille Vilain Meulengracht (observatør)

Referent:
Hala Ajine Wandall



Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Studienævnet godkender dagsordenen med tilføjelse af punkterne:
8.e Ændret ansøgning om midler
8.f Studienævnsmøder i forårssemestret 2024

Punkt 2a: Studienævnsforperson

SDU har lanceret en "Ny model for fremtidens bacheloroptag" - på SDUnet kan man
læse hele nyheden, som
beskriver at fra 2025 skal "studerende, der optages på akademiske bacheloruddannelser
via kvote 1, som
minimum have 7 i gennemsnit fra den adgangsgivende eksamen, mens kravet til
studerende, der optages på
professionsbacheloruddannelser, er mindst 5."

https://sdunet.dk/da/nyheder/nyheder_fra_sdu/ny-model-for-fremtidens-bacheloroptag

Beslutning for Punkt 2a: Studienævnsforperson

Rineke fortæller, at der er igangsat en proces for at revidere arbejde med
kvalitetspolitikkerne på SDU. Det er disse politikker der blandt andet styrer, hvilke
punkter studienævnet skal behandle.
Der er planer om at revidere udmøntningen af disse politikker. Arbejdet er igangsat med
et spørgeskema til studienævnsforpersoner og studieledere.
Arbejdet fortsætter med at studienævnssekretærerne er indkaldt til et møde.
Der vil blive udsendt høringer til studienævnet, såfremt der skal laves ændringer.

Rineke orienterer herudover om SDU’s ændringer i optag der fra 2025 vil have et
adgangskrav på 7,0.

Punkt 2b: Studieleder

Beslutning for Punkt 2b: Studieleder

Ingen meddelelser.

Punkt 2c: De studerende

Beslutning for Punkt 2c: De studerende

Juliane fortæller, at der er et ønske om at styrke samarbejdet og sammenholdet mellem
studerende på audiologi og audiologopædi. Juliane fortæller hertil, at det ville være en
fordel, hvis man blev introduceret for hinanden i forbindelse med studiestarten 2024.

1 / 5

https://sdunet.dk/da/nyheder/nyheder_fra_sdu/ny-model-for-fremtidens-bacheloroptag


Punkt 2d: Sekretariatet

Rektor har lanceret et nyt nyhedsbrev. Se bilag 1, for en vejledning til hvordan man
insender en klumme.
Studienævnet har - ved skriftlig høring - godkendt skemaerne for efterårsssemestret
2023. (Se bilag 2)

Beslutning for Punkt 2d: Sekretariatet

Hala fortæller, at rektorsekretariatet har lanceret et nyt nyhedsbrev.
Alle der har lyst kan bidrage med en klumme. Man kan se nærmere om processen i
bilagsmaterialet.

Heidi orienterer om at skemaet for efteråret 2023 er godkendt ved skriftlig høring.

Punkt 3 (Lukket) : Behandling af indkomne
studenteransøgninger i SAGA

Punkt 4.a: Godkendelse af eksamensplan vinter
2023/2024

Studienævnet skal orientere sig i - og godkende - eksamensplanen.

Beslutning for Punkt 4.a: Godkendelse af eksamensplan
vinter 2023/2024

Studienævnet orienterer sig i eksamensplanen og godkender denne.

Punkt 4.b: uniTEST 2024 - hvad skal der lægges vægt på?

Ansøgere til kvote 2 skal alle igennem uniTESTen.
Denne tester ansøgere på deres sproglige, kritiske og kantitative tænkning.

Studienævnet skal tage stilling til, hvordan disse tre "domæner" skal vægtes i forbindelse
med uniTEST 2024.
Bilag 1 forklarer nærmere - og indeholder to forskellige modeller til inspiration.
Bilag 2 viser gennemsnittet af ansøgernes score siden 2018

Beslutning for Punkt 4.b: uniTEST 2024 - hvad skal der
lægges vægt på?

Studienævnet drøfter mulighederne for at fastlægge vægtningen af de respektive
domæner. I forbindelse med dette, orienterer studienævnet sig i gennemsnittet af
ansøgeres score siden optag 2018.

Studienævnet beslutter at vægte domænerne således:
Sproglig tænkning: 40%
Kritisk tænkning: 40%
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Kvantitativt tænkning: 20%

Punkt 5.a: -

Punkt 6.a: -

Punkt 7.a: Godkendelse af evalueringsrapport for
forårssemestret 2023

Studienævnet skal orientere sig i - og godkende - evaluyeringsrapporten for
forårssemestret 2023 (bilag 1).
Rapporten er udarbejdet på baggrund af studienævnets drøftelser på mødet i august.
Bilag 2 er fakultetets indkaldelse af rapporterne.

Beslutning for Punkt 7.a: Godkendelse af
evalueringsrapport for forårssemestret 2023

Studienævnet godkender rapporten med tilføjelse af initiativer siden sidst.

Punkt 8.a: Barselsdispensation - hvordan gør vi?

Studienævnene har fået kompetence til at behandle ansøgninger om
barselsdispensation (ikke at forveksle med orlov, hvor den studerende ikke er aktiv (og
dermed ikke er SU-berettiget)).

Studienævnet skal derfor tage stilling til, hvordan praksis skal være for studerende på de
uddannelser, der hører under studienævnet.

Bilag 1: Information fra Uddannelse og Kvalitet vedr. Det Humanistiske Fakultets
holdning til området.
Bilag 2: Udtræk fra SPOC - det er denne blanket, som ansøgere skal udfylde når de
søger om barselsdispensation.
Bilag 3: Notat fra Juridisk Kontor vedr. rammerne for barselsdispensationer.

Beslutning for Punkt 8.a: Barselsdispensation - hvordan
gør vi?

Studienævnet drøfter deres kommende praksis og glæder sig over, at de studerende vil
blive ligestillet yderligere i forbindelse med denne nye praksis.

Punkt 8.b: Status på annuum - orientering

Studienævnet skal drøfte/evaluere på tidsfristerne for skriftlige høringer i forbindelse med
ansøgninger om midler.

Beslutning for Punkt 8.b: Status på annuum - orientering
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Studienævnet drøfter deres praksis i forbindelse med skriftlige høringer omkring
ansøgninger om midler.

Studienævnet besluttede herudover at imødekomme en ansøgning på 250 kr. i gaver til
klinikpersoner i forbindelse med Klinikdagen i faget Voksne med erhvervet hjerneskade -
særlige emner og interventioner.

Studienævnet besluttede samtidigt at undersøge de økonomiske rammer for klinktimer
nærmere ved at studieleder, Thomas O. Madsen, forhører sig ved instituttet om udgifter
ifm. klinikdage/-timer kan dækkes af instituttet fremfor studienævnets annuum.

Punkt 8.c: Ansøgning om midler: erkendtlighedsgave til
gæsteforelæsere

Der er indsendt en ansøgning på i alt 380 kr. til erkentdlighedsgaver til gæsteforelæsere i
forbindelse med faget Høre(re)habilitering i praksis: Børn og voksne.
Se bilag 1 for nærmere detaljer.

Beslutning for Punkt 8.c: Ansøgning om midler:
erkendtlighedsgave til gæsteforelæsere

Studienævnet imødekommer ansøgningen.

Punkt 8.d: Ansøgning om midler: erkendtlighedsgave til
klinikpersoner

Der er indsendt en ansøgning om midler på i alt 720 kr. til klinikpersoner i
fagene Pædagogisk Audiologi 2 samt Høre(re)habilitering i praksis: Børn og voksne.
Se nærmere detaljer i bilag 1.

Beslutning for Punkt 8.d: Ansøgning om midler:
erkendtlighedsgave til klinikpersoner

Studienævnet imødekommer ansøgningen

Punkt 8.e: Ændret ansøgning om midler

Sille har søgt om 2.400 kr. i honorar til Jette Clemmensen fremfor den tidligere
godkendte kørselsgodtgørelse på 1.412 kr.

Beslutning for Punkt 8.e: Ændret ansøgning om midler

Studienævnet imødekommer ansøgningen.

Punkt 8.f: Studienævnsmøder i forårssemestret 2024
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Beslutning for Punkt 8.f: Studienævnsmøder i
forårssemestret 2024

Studienævnet beslutter at afholder møder i forårssemestret 2024 på følgende datoer:

15. januar 2024

19. februar 2024

18. marts 2024

15. april 2024

13. maj 2024

10. juni 2024

Punkt 9: Eventuelt

Beslutning for Punkt 9: Eventuelt

Intet til eventuelt.

Mødet sluttede: 15:50
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